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 Vammaisneuvosto  

  

  

  

    

Oulun kaupungin vammaisneuvoston kokous 

Aika:  19.10.2022 klo 9.30–11.21 

Paikka: Tiernan koulu, Leinonpuiston yksikkö, Kauppaseurantie 2 

Jäsenet: Mannelin Anni pj.  Pohjois-Pohjanmaan ja Kainuun Lihastautiyhdistys ry 

 Kaisu Rundelin Oulun Seudun Omaishoitajat ry 

 Sinikka Vuoti  Oulun kehitysvammaisten tuki ry poissa 

 Lasse Jalonen  Pohjois-Pohjanmaan näkövammaiset ry poissa 

 Teija Karisaari- Kittilä  Oulun seudun CP yhdistys ry 

 Hilkka Nivukoski Oulun seudun Allergia- Atopia- ja Astmayhdistys ry 

 Juhani Uhlgren Hyvän mielen talo ry  

 Johanna Nummela Uuden Oulun Reumayhdistys ry 

Tiina Logren  Oulun seudun neuroyhdistys ry 

 Jaana Potkonen Sivistys ja kulttuuripalvelut  poissa 

 Heidi Jäärni  Sivistys- ja kulttuuripalvelut poissa 

 Niina Oksman Sivistys- ja kulttuuripalvelut 

 Marja Salo  Hyvinvointipalvelut 

 Pia Kortessalo Hyvinvointipalvelut  poissa 

 Tuomas Räihä Yhdyskunta- ja ympäristöpalvelut 

  

 Sanna Pääkkönen asiantuntija Oulun tilapalvelut poissa 

 

Esittelijä:  Pasi Laukka  Sivistys ja kulttuuripalvelut  poissa 

Sihteeri: Heli Metsävirta Sivistys- ja kulttuuripalvelut 

 

Vieraat: Riitta Mäntyniemi, johtaja Sivistys- ja kulttuuripalvelut, Tiernan koulu, Leinonpuiston 

yksikkö 
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Kaisu Rundelin    Juhani Uhlgren 

pöytäkirjantarkastaja    pöytäkirjantarkastaja 
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§ 112 Kokouksen avaus 

 Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 9.39. 

§ 113 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus  

 Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 

§ 114 Pöytäkirjan tarkastajien valinta 

 Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Juhani Uhlgren ja Kaisu Rundelin. 

§ 115 Asialistan hyväksyminen 

Asialista hyväksyttiin siten, että käydään kohdassa muut asiat kaupunginhallituksen ja 

vammaisneuvoston yhteiskokousten vuoden 2023 päivät. 

§ 116 Tiernan koulun esittely 

Rehtori Niina Oksman ja Leinonpuiston koulun johtaja Riitta Mäntyniemi esittelivät Tiernan 

koulukokonaisuutta ja Leinonpuiston yksikön toimintaa. 

Tiernan koulun kokonaisuuteen kuuluu seitsemän eri yksikköä sekä sairaalakoulu. Erityisen tuen 

tarpeessa olevia oppilaita näissä kouluissa on yhteensä vajaa 300. Uusi Leinonpuiston 

koulurakennus, joka on yksi Tiernan koulun yksiköistä, on n. vuoden vanha. Yhteisiä tiloja 

Merikosken koulun kanssa on mm. ruokala, liikuntasali ja kotitalousluokka.  

Leinonpuiston koulussa on tällä hetkellä henkilökunnan osalta hyvä tilanne, mutta rekrytointia 

tehdään koko ajan, koska henkilökuntaa on paljon. Tilat ovat uudet ja pääosin toimivat, joskin 

osittain ahtaat.  

Koulussa on toimialueittain ja oppiaineittain käyviä oppilaita. Toimialueittain käyvien lasten 

määrä on viime vuosina lisääntynyt. Lapset tulevat Leinonpuiston kouluun joko esiopetuksesta tai 

silloin, kun oman alueen yleisopetuksen tuki ei riitä. 

Päätös: Tiernan koulun esittely merkittiin tiedoksi. 

§ 117 Työvaliokunnan muistio 10.10.2022 

Hyvinvointipalveluiden edustaja huomautti, että 1.1.2023 alkaen tulisi pyytää hyvinvointialuetta 

nimeämään edustaja vammaisneuvoston jäseneksi, mikäli halutaan, että vammaisneuvostossa 

jatkaa hyvinvointipalveluiden edustaja. 

 Päätös: Työvaliokunnan muistio merkittiin tiedoksi.  

§ 118 Kevään 2023 kokouspäivät 

Vammaisneuvoston kokouksessa käytiin läpi kevään 2023 kokouspäivämäärät 19.1., 16.2., 23.3., 

20.4., 25.5. ja 15.6. Kokousajaksi esitettiin klo 12.00–15.00. 

Päätös: Kokouspäivät merkittiin tiedoksi 

   

§ 119 Järjestöjen kuulumiset 

• Hyvän mielen talo: Tulossa luentosarja mielenterveys- ja päihdehäiriöistä 

10.11. terapiamuodot nyt ja tulevaisuudessa. 

8.12. päihdehäiriöt, niiden hoito ja läheisten tukeminen. 

26.1. tahdosta riippumaton psykiatrinen hoito. 

• Oulun seudun neuroyhdistys ry: 

Oulun seudun neuroyhdistys täyttää 30 v. Yhdistykseen saatu uusia jäseniä ja myös 

vertaistukea lisätty. 

 

• Oulun seudun Omaishoitajat ry: 

Omaishoitoyhdistyksen työntekijät ja hallituksen jäsenet ovat voineet osallistua mm. 

hyvinvointi alueen omaishoidon tuen myöntämisperusteiden valmisteluun.   



Vammaisneuvoston jäsenellä on mahdollisuus osallistua marraskuun alussa läsnä olevana 

vammaisneuvostopäivään, jonka monipuoliseen ohjelmaan sisältyy myös ministeriön 

edustajan puheenvuoro vammaislainsäädännöstä.  Keskusteluosiossa on mahdollisuus 

esittää kysymyksiä.  Mikäli neuvoston jäsenillä on ehdotuksia, niitä voi Kaisulle laittaa. 

 

• Oulun seudun CP-yhdistys ry: 

Cp-liitolla syyspäivät ja liittokokous, jossa valitaan uusi puheenjohtaja.  

Tulossa lapsiperheille suunnattu tapahtuma Saman auringon alla. 

• Oulun seudun reumayhdistys: 

Aktiivista toimintaa. 

• Oulun seudun Allergia- Atopia- ja Astmayhdistys ry: 

6.10 lääkäri Saija Hyvösen luento. 

Ihoviikko tulossa, teemana anna iho rauha. 

8.11. Teknopoliksessa Toni Ahon luento ihosairauksista. Luento löytyy myös yhdistyksen 

facebook- sivuilta. 

 

§ 120 Palvelualueiden asiat ja kuulumiset 

 

• Sivistys- ja kulttuuripalvelut/ Tiernan koulu: 

Pienten lasten psyykkisestä hyvinvoinnista on huoli, koska lasten pahoinvointi on 

kasvanut. Matalan kynnyksen mielenterveyspalveluita tulisi olla helposti saatavilla. 

Syksy on ollut työteliäs, mutta koronan jälkeinen aika, kun on palattu fyysisesti 

kouluun, on tuonut positiivista virettä.  

Sähkökatkoksiin on täytynyt varautua, koska lapsilla ja myös itse rakennuksessa on 

paljon sähköisiä apuvälineitä ja laitteita.  

• Hyvinvointipalvelut:  

Marja Salo kertoi, että on osallistunut valtakunnallisille lastensuojelupäiville.  

Hyvinvointialueen valmistelu edelleen käynnissä. 

Tehty maakuntakierros, jossa tutustuttu eri kuntien palveluihin ja niiden järjestämiseen. 

Haasteena valmistelutyössä resurssien riittävyys. Edullisten asumispalveluiden 

lisääminen ja yhteisöllisyys tavoite.  

Myös hyvinvointipalveluissa suunnitellaan sähkökatkoksiin varautumista. 

• Yhdyskunta- ja ympäristöpalvelut: 

Uusi asumisen asiantuntija Tuomas Räihä esitteli vielä uudelleen itsensä. 

Kaupunki saamassa esteettömyyskoordinaattorin tehtävän takaisin vuoden 2023 

puolella.  

Asumisen tiimiin rekrytoidaan kaksi asumisneuvojaa. Tavoitteena on matalan 

kynnyksen neuvontatuki kaikille kuntalaisille riippumatta asumismuodosta. Varsinaiset 

asunnon muutostyöt eivät kuulu tehtävään. 

Asumisen asiantuntija Tuomas Räihän yksi perustehtävä ovat hissiavustuspäätökset. 

Kaupunki voisi lisätä tietoa ja infoa hissirakentamisesta ja niihin liittyvistä avustuksista. 

Taloyhtiöiden isännöitsijät ovat yhdyshenkilöinä hissin hankinnassa.  

 

Päätös: Merkittiin tiedoksi 

 

§ 121 Muut esille tulevat asia 

Kaupunginhallituksen ja vammaisneuvoston yhteistapaamispäivät ovat 14.3. 8.30–10.00 ja 12.9. 

8.30–10.00  

  

§ 122 Kokouksen päättäminen  

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 11.21.    

  


